
MORALNE OBVEZNOSTI SVETOVALNEGA ORGANA ALI
NORČEVANJE IZ ODGOVORNIH LJUDI

Smo si res želeli to?
V elektrogospodarstvu se »hvalijo«, da

bodo z reorganizacijo, ki jo narekuje slo-
venski ustavni zakon praznovali 25 spre-
membo organiziranosti po vojni. Pa pomisli-
te, koliko časa so odgovorni Ijudje najrazlič-
nejših ravni potrošili za reorganiziranje raz-
prave, namesto, da bi tako kot razvita za-
hodna Evropa, prehajali iz industrijske
v postindustrijsko družbo.

Območna vodna skupnost Ljubljanica-
-Sava bo prihodnji mesec predstavila zbor-
nik o 15 letih svojega delovanja. Kljub temu,
da so samoupravne interesne skupnosti
družbenega in gospodarskega značaja sedaj
krive za prav vse tegobe naše družbe, pa bo
iz zbornika mogoče razbrati, da so uporab-
niki imeli glavno besedo pri tem, kje in kdaj
naj se zaščitijo in uredijo vodotoki, kako naj
se skrbi za Barje, kje je pomanjkanje pitne
vode in je za to potrebno poiskati nov vodni
vir, pa tudi pri čiščenju odpadnih voda, ki so
pravzaprav komunalni problem, je bilo veli-
ko narejenega. In z ustavnim zakonom vse
to delo nima več nobene veljave. Zakaj!

Ko so člani predsedstva Zveze vodnih
skupnosti Slovenije in odbora za planiranje
in finance obravnavali razmišljanje o novi
organiziranosti vodnega gospodarstva v pre-
hodnem 1990 letu in v naslednjem obdobju,
so pritegnili predsedstvu OVS Ljubljanica-
—Sava, da odgovorni z republiškega komite-

ja za varstvo okolja in urejanje prostora
pravzaprav nimajo vizije, kako bo vodno
gospodarstvo organizirano v prihodnje.
Imajo le cilj, pobrati denar vodnemu gospo-
darstvu in z njim napolniti vedno prazne
vreče republike in morda celo zveze. Saj
bodo od 1. 1. 1990 le oni popolni upravljalci
vsega, z nekakšnimi svetovalnimi organi,
katerim pa ne bodo materialno, organizacij-
sko in upravno odgovorni, ampak naj bi jim
bili le v pomoč pri nadaljevanju strokovne
kontinuitete. Smešno! Ljudi, ki so 15 let

odgovorno vodili svoje delo, sedaj v času
demokratizacije, tržnega gospodarjenja,
pluralizma in interesov spremenijo v prive-
ske upravi. Kljub temu, da smo prvič lahko
slišali, da bo v vodnem gospodarstvu) vse
teklo tako kot doslej, pa je bilo že naslednji
dan slišati z istega nivoja republiškega komi-
teja, da pravzaprav ni še nič opredeljeno.
Niti, kje se bodo zbirala sredstva, niti ali
bodo vodnogospodarska podjetja in Podjet-
ja za urejanje hudournikov javna ali družbe-
na podjetja, niti to ali bodo strokovnjaki
ostali pri izvajalcih ali bodo odšli na upravo,
niti ali so sedanji plani obvezujoči ali so na
prioritetnem prepihu republiških potreb,
itn. itn. Zato ni nenavadno, da sta obtnočno
in republiško predsedstvo ugotovila, da mo-
rata komite in izvršni svet Slovenije upošte-
vati realni podatek s terena, da sedanje SIS
o novi organiziranosti ne vedo nič in, da so
bili dosedanji stiki med komitejem za urba-
nizem in varstvo okolja ter predstavniki de-
lovne skupnosti neuradni in kot taki ne za-
dostujejo zahtevam terena in vodne skupno-
sti. Sredstva naj bi se zbirala tako kot sedaj,
na istih žiro računih in se uporabljala za
ralizacijo programa 1986-1990. Vodnogo-
spodarska podjetja in PUH naj bi potala
javna podjetja, prav zato, da bi bil tudi
v bodoče možen vpogled davkoplačevalcev
v njihovo delo. Vodno gospodarstvo naj pre-

Polem ko so r Podjctju za ureja-
nje hudournikot Ljubljana in
v OVS Ljubljanica — Sava ren-
dar določili trduejše poti ureja-
nja vodnogospodarske proble-
matike — tudi r naši občini —,
morajo spet vecino časa uporabi-
ti za razprarljanje o reorganiza-
ciji, kijo narekujejo zanje nedo-
rečena določila slovenskega
ustavnega zakona. Kot da vsipo-
zabljamo temeljno določilo poli-
tične ekonomije: »ČE HOČE
ČLOVEK ŽIVETl, MORA DE-
LATI!« (foto: S. J.)

ide iz urbanizma in varstva okolja v kmetij-
stvo, tako kot je to povsod po Jugoslaviji in
Evropi. Do decembrske skupščine, ki bo
odločala o lastni razpustitvi (!), pa naj pri-
pravijo ustrezni republiški organi natančne
opredelitve delovanja v prihodnje. Preveč
nevarno je, da bi vse prepustili času po 1. 1.
1990, saj bo potem imel delegat ali kakor
koli se bo že imenoval, tako ali tako le
možnost svetovanja, upravni organ pa mu
ne bo materialno in poslovno odgovoren.
Smo si res želeli to? STANE JESENOVEC


